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Protokół nr XLII/2018 

z sesji Rady Gminy Inowłódz, która odbyła się  dnia  

28 lutego 2018 roku w  godzinach 1300 – 1500 

 w sali na zamku Kazimierza Wielkiego w Inowłodzu 

 

Na ustawowy skład osobowy 15 radnych obecnych było 13 radnych. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

(Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

 

Udział w sesji wzięli: 

1. Pan Bogdan Kącki – Wójt Gminy Inowłódz 

2. Pani Katarzyna Koch – Skarbnik Gminy 

3. Pan Kazimierz Grygiel – Kierownik Referatu Organizacyjnego 

4. Pan Janina Gostyńska – Z-ca Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej 

5. Pani Barbara Maciejczyk – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Inowłodzu 

6. Pani Iwona Szczepańska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

7. Pani Beata Janik – Radca prawny Urzędu Gminy Inowłódz 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XLII sesji Rady Gminy Inowłódz VII kadencji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad sesji.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Wójta Gminy Inowłódz o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami.  

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Inowłódz na lata 2018-2033.  

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych na terenie Gminy 

Inowłódz, trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy ul. Wojciechowskiego w miejscowości Spała w Gminie Inowłódz”. 

11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (gruntów 

gminnych z Nadleśnictwem Spała). 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Inowłódz.  

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 

warunków udzielenia bonifikat od ceny lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Inowłódz.  

14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Inowłódz na lata 2018-2022. 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Inowłódz na rok 

2018”.  
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16. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w II półroczu 2017 r. 

17. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XLI sesji. 

18. Interpelacje i zapytania. 

19. Wnioski Komisji, wolne wnioski i informacje.  

20. Zamknięcie obrad XLII sesji Rady Gminy Inowłódz. 

 

Ad. 1  

Pani Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Inowłódz Ewa Korzeniewska otworzyła obrady XLII 

sesji VII kadencji oraz powitała wszystkich obecnych na sali. Nieobecni radni Wacław 

Chachuła i Piotr Gawęda usprawiedliwili swoją nieobecność. 

 

Ad. 2 

Pani Wiceprzewodnicząca na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad 

sesji. 

 

Ad. 3 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 4  

Przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji - za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Ad. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

Pani Wiceprzewodnicząca poinformowała, że w dniu 25 stycznia br. Pan Przewodniczący 

wziął udział w Powiatowym Spotkaniu Noworocznym zaś  27 stycznia w Spotkaniu 

Noworocznym Emerytów i Rencistów w Królowej Woli. 1 lutego uczestniczył w spotkaniu 

Koła Emerytów i Rencistów w Królowej Woli, na którym przedstawiciel Urzędu Gminy 

Inowłódz przedstawił informację na temat zagrożeń środowiska, w tym smogu. W dniach 

3 i 9 lutego wziął udział w zebraniach sprawozdawczych OSP Inowłódz i OSP Królowa Wola. 

Ponadto 16 lutego uczestniczył w otwarciu stanowiska muzealnego na zamku Kazimierza 

Wielkiego w Inowłodzu. W środy pełnił dyżury w Urzędzie Gminy Inowłódz w godz. 1530 - 

1700. 

 

Ad. 6  

Informacja Wójta o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami. 

Pani Wiceprzewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali powyższą informację                               

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Do powyższej informacji radni nie zgłosili żadnych uwag ani zapytań.  

  

Ad. 7  

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Inowłódz 

na lata 2018-2033.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że tradycyjnie już projekty uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 i zmian budżetu na rok 2017 omówi łącznie, 

ponieważ zmiany budżetu wywołują zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jeżeli 

chodzi o korekty strony dochodowej, to wynikały one z pisma Wojewody Łódzkiego 
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o wynikach podziału  kwot dochodów i wydatków określonych w ustawie budżetowej na 2018 

r. To wszystko dotyczy dochodów bieżących. Była także 1 zmiana dochodów majątkowych 

i wynika ona ze zwiększenia dochodów o kwotę ponad 1 100 000,00 zł w wyniku podpisania 

umowy o realizacje zadania majątkowego pn. „Podnoszenie jakości zasobów turystycznych 

doliny rzeki Pilicy, poprzez rozwój infrastruktury rekreacyjno – wypoczynkowej w Powiecie 

Tomaszowskim”. Jeżeli chodzi o stronę wydatków to zmiany dotyczyły decyzji Wojewody. 

Wydatki zostały zwiększone, bądź zmniejszone o kwotę wynikającą z decyzji Wojewody. 

W dziale 915 dokonano korekty zadania inwestycyjnego. Poprzednia nazwa tego zadania, 

która widniała w budżecie brzmiała „Modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 

Inowłódz”, zaś obecna nazwa to „Kompleksowa modernizacja i rozbudowa komunalnego 

oświetlenia publicznego w Gminie Inowłódz”. Zmiana nazwy zadania wynika z dostosowania 

jej do składanego wniosku. Zmiany w rozdziale 995 i 92195 wynikają z korekt funduszu 

sołeckiego, w związku  ze złożonym wnioskiem Sołectwa Liciążna. Ostatnia zmiana 

w rozdziale 92695 dotyczy wprowadzenia środków na zadanie podpisane w ramach 

partnerstwa Doliny Rzeki Pilicy oraz przeniesie kwoty 580 000,00 zł z środków własnych, 

ponieważ to zadanie w budżecie miało nazwę „Budowa stanic wodnych w Inowłodzu 

i Spale”. Ponadto Pani Skarbnik przypomniała, że na posiedzeniu Komisji prosiła radnych 

o wprowadzenie, zarówno po stronie wydatkowej jak i dochodowej kwoty 852,00 zł 

w wydatkach bieżących i dochodach bieżących. Wynika to z konieczności zwrócenia do 

Wojewody środków za nienależnie pobrane świadczenia.           

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/254/2018 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8   

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Inowłódz na rok 2018. 

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/255/2018 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i niepublicznych szkół podstawowych prowadzonych na terenie Gminy Inowłódz, 

trybu przeprowadzenia kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu 

i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

Pan Wójt wyjaśnił, że powyższa uchwała jest tak naprawdę poprawką tej podjętej 27 stycznia 

br. Wynika z zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej, która sugeruje w swojej opinii, 



4 
 

że zapisy w podjętej uchwale są zbyt szczegółowe, wręcz takie, które powielają zapisy 

zawarte w ustawie, czego czynić się nie powinno.    

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/256/2018 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego przy ul. Wojciechowskiego w miejscowości Spała w Gminie Inowłódz”. 

Pan Wójt przypomniał, że procedura uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 

dla ww. terenu została rozpoczęta 16 czerwca 2016 r. Intencją przyjęcia planu dla terenu po 

byłym ZUKu w Spale było określenie warunków architektonicznych w ten sposób, 

by wytyczyć przyszłemu inwestorowi założenia spójne z wizerunkiem Spały i jej zabytkowym 

charakterem. W trakcie uzgadniania dokumentu trafiały się pewne niedogodności, głównie ze 

strony Konserwatora Zabytków w Piotrkowie Trybunalskim, ale ostatecznie udało się 

pomyślnie zakończyć ten proces. Zapisy planu były wielokrotnie precyzyjnie omawiane 

i analizowane. Była również wypełniona przewidziana prawem procedura na zgłaszanie 

uwag. W chwili obecnej jest czas na ostateczne zatwierdzenie powyższego dokumentu, 

przyjęcie go przez Radę Gminy pozwoli na przystąpienie do sprzedaży terenu po byłym 

ZUKu w Spale w drodze przetargu nieograniczonego. 

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisja Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej oraz Komisja Rolnictwa, Gospodarki 

Żywnościowej i Spraw Terenowych jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt 

uchwały.  

Na posiedzeniu Komisji Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, Infrastruktury, Inwestycji 

i Ochrony Środowiska przy 3 radnych obecnych na posiedzeniu, 2-óch głosowało za 

pozytywnym zaopiniowaniem powyższego projektu uchwały, 1 wstrzymał się od głosu. 

Na posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu przy 6 radnych obecnych, 4-ch 

głosowało za pozytywnym zaopiniowaniem powyższego projektu uchwały, 2 wstrzymało się 

od głosu. 

Radna Ewa Korzeniewska wyjaśniła, iż na posiedzeniach Komisji Stałych zabierała w tej 

sprawie głos i wstrzymała się od pozytywnego zaopiniowania powyższej uchwały. Dodała, 

że jest oczywiście za przyjęciem planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu po 

byłym ZUKu, ale wcześniej jeden z mieszkańców wystąpił o wykupienie części tego terenu 

o szerokości 4 metrów. Przypomniała, że wnioskodawca nabył mieszkanie po komunalizacji 

Spały, w takiej formie, w jakiej Gmina przejęła je od FWP. Obecnie na jednej posesji, 

zamieszkuje dwóch skonfliktowanych ze sobą lokatorów, w wyniku czego jeden z nich nie 

ma możliwości przyłączenia się do mediów (gaz, energia). Zainteresowany zgłaszał uwagi 

do projektu planu, ale nie zostały one uwzględnione. Radna Ewa Korzeniewska powiedziała, 

że jest świadoma tego, że Gmina nie będzie rozjemcą tych zwaśnionych rodzin, ale uważa, 

że jest to sprawa społeczna i radni, jako samorząd mogliby się nad nią pochylić.  

Pan Wójt powiedział, że kwestia uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w tym kształcie, ma z tą sprawą niewielki związek. Kwestia umożliwienia 
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zakupu, bądź nie tej części działki, ten plan absolutnie tego nie uniemożliwia. To jest 

zupełnie odrębna kwestia, która była rozpatrywana. Była opinia Komisji, była propozycja 

zamiany, ale do tej zamiany, z tych względów o której tutaj Pani Przewodnicząca przed 

chwilą wspomniała, nie można było doprowadzić, poprzez ten konflikt. Dodał, że zapisy 

w planie miejscowym nie mogą przewidywać wykupu działki o określonych kształtach, 

one raczej traktują o sposobie zagospodarowania terenu. Nawet jeżeli uchwała zostanie 

podjęta, plan miejscowy przyjęty, a np. na kolejnej sesji Rada Gminy dojdzie do wniosku, 

że chce odsprzedać zainteresowanemu ten pasek gruntu, to można to zrobić i zapisy 

w planie tego nie zabraniają. Natomiast zabraniają tego inne przepisy, o których była mowa 

wcześniej, że nie ma możliwości dokonywania podziału działki po to, żeby sprzedać część tej 

działki uzyskanej na skutek podziału, na poszerzenie innej działki. Podkreślił, że nie ma 

możliwości zawarcia w planie miejscowym zapisów, które umożliwiałyby, bądź nie, tej osobie 

zainteresowanej nabycie części działki. 

W powyższej kwestii wywiązała się dyskusja, w której wzięli udział: Pan Wójt oraz radni Ewa 

Korzeniewska, Marek Leszczyński, Piotr Kamiński, Piotr Krotosz i Arkadiusz Łon. 

Kończąc dyskusję Pan Wójt jeszcze raz powtórzył, że podjęcie powyższej uchwały, 

uchwalenie planu miejscowego, w żaden sposób nie będzie przeszkodą w ewentualnym 

odsprzedaniu działki osobie zainteresowanej.   

 

Pani Wiceprzewodnicząca przedstawiła projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 

- wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała Nr XLII/257/2018 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości (gruntów 

gminnych z Nadleśnictwem Spała). 

Pani Janina Gostyńska wytłumaczyła, że zamiana odbywa się na wniosek Gminy Inowłódz. 

Przedmiotem zamiany są działki w Konewce, będące własnością Nadleśnictwa Spała, 

stanowiące dojazd do osiedla w Konewce (droga od mostka przy wjeździe do Konewki, 

aż do bunkra) i działka w Spale, stanowiąca dojazd do osiedla „Ogród”.  Działki w Konewce, 

które są własnością Nadleśnictwa Spała tworzą powierzchnię 58 arów 5 metrów, a działka 

przy osiedlu „Ogród” w Spale 2091 m2, czyli razem 0,78 ha z kawałkiem. Jeżeli chodzi 

o nieruchomości gminne, to są to działki: nr 337/19 o pow. 3 ha 7075 m2 (użytki ekologiczne 

za parkingiem w Spale, w sąsiedztwie starej przystani kajakowej w Spale, w kierunku 

Tomaszowa Mazowieckiego), oprócz niej zaproponowano działkę nr 3087 o pow. 2285 m. na 

Fryszerce, która sąsiaduje z lasami Nadleśnictwa Smardzewice; w Poświętnym działkę 103 

i 136. Poinformowała także, że wartość gruntów gminnych kształtuje się na kwotę  

250 914,00 zł, dochodzi podatek VAT co daje kwotę 254 667,14 zł. Wartość gruntów Lasów 

Państwowych wynosi  206 014,00 zł, do tego podatek VAT 47 009,47 zł to daje kwotę 

253 023,47 zł. Bilans końcowy jest taki, że Gmina Inowłódz dopłaca 1 643,67 zł. i pokrywa 

koszty aktu notarialnego.   

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  
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Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/258/2018 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Pani Wiceprzewodnicząca ogłosiła 10-cio minutową przerwę. 

 

Ad. 12 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Inowłódz.  

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że wygasła uchwała z 2013 r., która dotyczyła uchwalenia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Inowłódz na lata 

2013-2017 i w tej uchwale była również część dotycząca wynajmowania mieszkań. Obecnie 

zostały opracowane 2 odrębne uchwały: w sprawie zasad wynajmowania i w sprawie 

uchwalenia programu mieszkaniowego. Przygotowany projekt uchwały określa zasady 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Inowłódz.  

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Posiedzenie opuścił radny Marek Leszczyński. Obecnych było 12 radnych.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała Nr XLII/259/2018 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 Ad. 13 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie ustalenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych 

oraz warunków udzielenia bonifikat od ceny lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Inowłódz.  

Na posiedzenie powrócił radny Marek Leszczyński. Obecnych było 13 radnych.  

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że ww. ma uchwała ma na celu uporządkowanie zasad 

sprzedaży lokali mieszkalnych oraz warunków udzielenia bonifikat od ceny lokali 

mieszkalnych stanowiących własność Gminy Inowłódz. Wcześniej obowiązujące uchwały 

w tym zakresie zostaną uchylone, zaś powyższa uchwała będzie jedyną uchwałą 

porządkującą zasady sprzedaży lokali mieszkalnych.  

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Budżetu, Mienia i Gospodarki Komunalnej, Komisja Rolnictwa, Gospodarki 

Żywnościowej i Spraw Terenowych oraz Komisja Przestrzennego Zagospodarowania Gminy, 

Infrastruktury, Inwestycji i ochrony Środowiska jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały 

powyższy projekt uchwały.  

Na posiedzeniu Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu przy 6 radnych obecnych, 5-ciu 

głosowało za pozytywnym zaopiniowaniem powyższego projektu uchwały, 1 wstrzymał się 

od głosu. 
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Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 

- wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała Nr XLII/260/2018 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Inowłódz na lata 2018-2022. 

Pani Janina Gostyńska poinformowała, iż poprzedni program przestał obowiązywać                   

w 2017 r., i jest obowiązek uchwalenia go na lata następne. Rada Gminy wypełniając 

obowiązek wynikający z realizacji zadań w zakresie tworzenia warunków do zaspokajania 

potrzeb mieszkaniowych wspólnoty samorządowej, określa w drodze uchwały wieloletni 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Inowłódz na lata 2018-2022.  

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/261/2018 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Inowłódz na rok 2018”.  

Pani Janina Gostyńska wyjaśniła, że zgodnie z wytycznymi ustawy o ochronie zwierząt 

powyższy program powinien zostać przyjęty przez Radę Gminy do końca marca br. Program 

został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie organy do tego zobowiązane. 

Pani  Wiceprzewodnicząca poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały.  

 

Pani Wiceprzewodnicząca odczytała projekt uchwały a następnie zapytała, kto jest za 

podjęciem proponowanej uchwały? 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych: 

- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

Uchwała Nr XLII/262/2018 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 16 

Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Inowłódz podjętych w II półroczu 2017 r. 

Pani Wiceprzewodnicząca poinformowała, że powyższą informację radni otrzymali wraz 

z materiałami na sesję i stanowi ona załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. Następnie 

poprosiła o stanowiska Komisji Stałych. 

Komisje Stałe jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowały powyższą informację.  

Do przedłożonej informacji radni nie zgłosili żadnych uwag ani zapytań, została ona przyjęta 

do aprobującej wiadomości Rady Gminy Inowłódz. 
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Ad. 17 

Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych na XLI sesji.  

Pani Wiceprzewodnicząca poinformował, że powyższą informację radni otrzymali 

wraz z materiałami na sesję. Stanowi ona załącznik nr 14  do niniejszego protokołu.  

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań.  

 

Ad. 18 

Interpelacje i zapytania 

1. Pani Danuta Baranowska powiedziała, że dotarła do niej informacja o likwidacji 

apteki w Inowłodzu i chciałaby się dowiedzieć, czy to prawda? Następnie 

zasugerowała, by rozważyć możliwość organizacji gabinetu rehabilitacyjnego dla 

mieszkańców Gminy Inowłódz (jeżeli dojdzie do likwidacji apteki i pojawią się wolne 

pomieszczenia w Ośrodku Zdrowia w Inowłodzu). Dodała, że w obecnych czasach 

społeczeństwo się starzeje, jest coraz więcej ludzi starszych i istnieje 

zapotrzebowanie na tego typu zabiegi.  

Pan Wójt odpowiedział, że firma, która dotychczas prowadziła aptekę w Inowłodzu złożyła 

rezygnację z dalszej dzierżawy obiektu i co za tym idzie nosi się z zamiarem likwidacji apteki. 

Powodem tej decyzji jest fakt, iż apteka jest nierentowna. Pan Wójt dodał, że prowadzone są 

rozmowy z tym podmiotem, padła propozycja obniżenia czynszu, udzielenia wsparcia, jeśli 

będzie taka potrzeba. Na tą chwilę nie ma jeszcze ostatecznej decyzji w tej kwestii. 

Równolegle podjęto rozmowy z innymi podmiotami, które prowadzą apteki i jeden z nich 

wyraził swoje zainteresowanie. W najbliższym czasie będzie ogłoszony konkurs na 

wydzierżawienie apteki. Jeżeli dojdzie do tego, że przejmie ją inny podmiot, to po prostu 

tamto wypowiedzenie dobiegnie końca i zmieni się tylko dzierżawca. W dalszej części swojej 

wypowiedzi Pan Wójt odniósł się do tematyki szeroko pojętej opieki zdrowotnej. 

Poinformował, że trwają przygotowania do szerokiego projektu, który będzie musiał się 

rozpocząć od przygotowania bazy. Przyznał, że trudno rozmawia się z kimkolwiek o tym, 

żeby rozwijać usługi medyczne w Inowłodzu i oferować obiekt, który obecnie temu służy. Jak 

wiadomo jest to jeden z najgorszych budynków, jeśli chodzi o wygląd, o stan techniczny, 

o funkcjonalność i wymaga bardo pilnej modernizacji. Dodał, że na bieżąco śledzi wszelkiego 

rodzaju programy, które pozwalałyby na uzyskanie środków finansowych, nie tylko na 

klasyczną termomodernizację, ale również na uzbrojenie tego budynku, być może 

w pomieszczenia i urządzenia, dzięki którym można by było realizować szersze usługi 

medyczne. Pan Wójt poinformował, że rozmawiał także z Panem, który prowadził gabinet 

stomatologiczny i sprawa nie jest jeszcze do końca przekreślona. Wyraził nadzieję, że uda 

się zachęcić poprzedni podmiot lub jakiś inny do tego, żeby ten gabinet przywrócić. 

Jednocześnie będą czynione starania, by utworzyć punkt rehabilitacyjny. Jeżeli chodzi 

o udział samorządu gminnego w profilaktyce, czy wprost w oddziaływaniu na zakres usług 

medycznych, to Pan Wójt rozważa przedstawienie Radzie propozycji ogłaszania programów 

na dodatkowe usługi, takie, którymi zainteresowani są mieszkańcy. To się wiąże wprost 

z wydatkowaniem środków finansowych z budżetu Gminy na świadczenia, którymi byliby 

objęci Mieszkańcy Gminy Inowłódz. Na koniec swojej wypowiedzi Pan Wójt zapewnił, 

że będą czynione starania, by w kwestii opieki medycznej w Gminie Inowłódz było znacznie 

lepiej, zaś w najbliższym czasie zostaną przedstawione propozycje w tej kwestii.   

2. Radny Marek Leszczyński zapytał, czy w związku ze zbliżającymi się wyborami 

samorządowymi, w świetle nowo uchwalonej ustawy, wrzucając głos do urny może go 

podpisać i czy później po wyborach może do  niego dotrzeć? 
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Pani Beata Janik odparła, że wiążąco odpowie na kolejnej sesji, natomiast na „gorąco” 

wyjaśniła, że nie ma takiej możliwości.  

Radny Marek Leszczyński kontynuował: „Nie chcę głosować anonimowo i niczego się nie 

wstydzę. Załóżmy, że chce się podpisać a później chcę sprawdzić, czy nikt przy moim głosie 

nie majstrował”. 

Pani Beata Janik odpowiedziała: „Rozumiem Panie Radny do czego zmierza Pańskie 

pytanie, natomiast jak będzie określony wzór karty do głosowania, bo takowy wzór jest 

określony, on będzie określony, tak. Na karcie do głosowania nie powinno być żadnych 

innych dopisków. Tak było do tej pory, natomiast teraz mogą być skreślenia. Odpowiem 

wiążąco”. 

Radny Marek Leszczyński dodał: „Teraz mogą być skreślenia, mazania, itd. 

W ostateczności, jak głos osoby, która złożyła ten głos, wrzuciła do urny, już nie da się go 

przerobić na inne nazwisko kandydata, to można go zawsze jeszcze unieważnić, 

bo pokreślić wszystko.  Czy możemy mieć na to jakikolwiek wpływ i wgląd do tego?”   

Pan Kazimierz Grygiel wtrącił, że na pewno nie, ponieważ głosowanie jest tajne i w tym 

momencie tracimy tajność głosowania. 

Pani Beta Janik odpowiedziała: „Takiej kwestii jeszcze nie rozważałam, nikt nie zadał takiego 

pytania, zatem rozważymy. Na „gorąco” odpowiadam, że nie ma takiej możliwości, 

ale Panie Kazimierzu wiążąco odpowiemy na kolejnej sesji”.  

 

Ad. 19  

Wnioski Komisji, wolne wnioski i zapytania. 

1. Radny Piotr Kamiński poinformował, że Komisja Zagospodarowania 

Przestrzennego podczas posiedzenia w dniu 12 stycznia br. dokonała wizji w terenie 

w odniesieniu do złożonych wniosków. Na kolejnych posiedzeniach, które odbyły się 

13 i 26 lutego zaopiniowała te wnioski. Dotyczyły one: 

a) opracowania planu zagospodarowania przestrzennego na dz. nr 237 w Zakościelu – 

wniosek w tej sprawie złożył Dyrektor Fundacji Proem Zako w Zakościelu Wyjaśnił, iż działka 

nr 237 w Zakościelu w większości jest działką leśną. Status prawny tej nieruchomości to 

dzierżawa wieczysta od Skarbu Państwa. Poinformował, że wystąpił z przedmiotowym 

wnioskiem, ponieważ brak planu zagospodarowania przestrzennego dla tej działki 

uniemożliwia podjęcie na niej jakichkolwiek inwestycji. Dodał, iż na tej nieruchomości planuje 

się m.in. budowę pensjonatu, bądź kilku domków drewnianych, budowę boiska do 

koszykówki. Pan Przewodniczący wyjaśnił, iż po  analizie przedstawionych dokumentów 

Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała powyższy wniosek;   

b) opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na dz. o nr 190, 

191, 69/1, 69/2, 69/3, 70, 71, 72, 73, 76 (północny fragment), 78/1, 78/3 w obrębie 

Zakościele oraz na dz. nr 308, 309 w obrębie Poświętne – wniosek w tej sprawie złożyła 

grupa mieszkańców Zakościela. W trakcie dyskusji ustalono, że należy opracować dla 

Zakościela nowy plan, którego granice zamykałyby od strony zachodniej i północnej drogi 

wojewódzkie, zaś od strony wschodniej i południowej drogi gminne. Tak opracowany 

dokument obejmowałby również działki wymienione  w ww. wniosku. Obecni na posiedzeniu 

przedstawiciele wnioskodawców podkreślili, że uchwalenie planu pozwoli określić kierunki 

rozwoju wsi, tak by rozwijała się ona w sposób dynamiczny, ale jednocześnie przemyślany, 

zarówno pod względem budownictwa jednorodzinnego jak i ewentualnych inwestycji 

związanych z branżą turystyczną, pozwoli także zapobiegać niepożądanym budowlom 

i inwestycjom, takim jak np. maszty telefonii komórkowej. Pan Przewodniczący wyjaśnił, 

iż po  analizie przedstawionych dokumentów i wysłuchaniu wyjaśnień Komisja jednogłośnie, 
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pozytywnie zaopiniowała powyższy wniosek; 

c) opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego                            

na dz. o nr 3073, 3074/1, 3074/2 w Inowłodzu – Pan Przewodniczący wyjaśnił, iż działki 

wymienione we wniosku położone a na Fryszerce w Inowłodzu. Poinformował, że Komisja 

wnioskowała, by ograniczyć sporządzenie nowego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego do południowej granicy obecnie obowiązującego planu (razem z działkami 

o nr 3073, 3074/1, 3074/2 w Inowłodzu) i wniosek ten został jednogłośnie przyjęty.  

Po  analizie przedstawionych dokumentów Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 

powyższy wniosek, z uwzględnieniem powyższego zapisu; 

d) opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego                

na dz. o nr 18/5 i 18/6 (po dawnych „Krasnalach”) w Spale - Przewodniczący poinformował, 

że podczas posiedzenia padła propozycja objęcia planem całej powierzchni od drogi 

krajowej, do drogi do Krasnali i później do dużej działki leśnej. Komisja  wnioskowała 

o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zarówno dla działek 

nr 18/5 i 18/6 w Spale jak i dla całego, pozostałego obszaru (liczącego ok. 1 ha), który jest 

własnością Gminy Inowłódz. Powyższy wniosek został poddany pod głosowanie 

i jednogłośnie przyjęty.  

2. Radna Ewa Korzeniewska wnioskowała, o rozważenie możliwości, 

by dzierżawca nieruchomości nr 16, 7/1 i 6/8 w Spale miał także wpływ na to, co dzieje 

się wokół wydzierżawianego terenu (by miał prawo np. zbierać opłatę targową).                      

3. Radny Robert Pawłowski wnioskował, by zaplanować wiosenne prace 

porządkowe polegające na oczyszczeniu rowów na Stegnach w Królowej Woli. 

Przypomniał, że kilka lat wcześniej, takie prace były prowadzone z środków funduszu 

sołeckiego, ale w tej chwili należy je powtórzyć.  

4. Pani Jadwiga Warczyk wnioskowała, by po wystąpieniu awarii wodociągu, 

spuszczać zanieczyszczoną wodę z jego końcówki.  

 

Na zakończenie głos zabrał Pan Wójt. Przypomniał, że zbliża się Dzień Kobiet i z tej okazji              

9 marca o godz. 17.00 w sali gimnastycznej Publicznej Szkoły Podstawowej w Inowłodzu 

zaplanowane jest spotkanie z paniami. Będzie zorganizowany dowóz. Zwrócił się też 

z prośbą do panów o zaangażowanie w przygotowanie tej uroczystości, a do wszystkich 

zgromadzonych o poinformowanie mieszkańców. Następnie poinformował, że 11 marca br. 

w Teatrze Wielkim w Łodzi odbędzie się uroczysta gala z okazji Wojewódzkiego Święta 

Sołtysów i będzie zorganizowany wyjazdy dla obecnych i byłych sołtysów z terenu Gminy 

Inowłódz. Dodał, iż szczegóły wyjazdu omówi z sołtysami po sesji. W dalszej kolejności 

przekazał informację o zajęciu przez Sołectwo Inowłódz III miejsca w konkursie 

wojewódzkim na projekt zrealizowany z funduszu sołeckiego, składając przy tym gratulacje 

na ręce Pani Sołtys – Danuty Baranowskiej. 

 

Ad. 20 

Pani Wiceprzewodnicząca zamknęła obrady XLII sesji VII kadencji Rady Gminy Inowłódz        

o godzinie 1540.        

 

 

         Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Inowłódz 

 

                 Ewa Korzeniewska 
 

Protokołowała:   Małgorzata Mierzwa 


